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Terugkoppeling uit de Klankbordgroep consultatie Marineterrein 9 september 2020 
 
Opdracht  
Bureau INBO heeft van de gemeente Amsterdam, Rijksvastgoedbedrijf en Projectbureau 
Marineterrein de opdracht gekregen om de consultatie te organiseren die voorafgaat aan de 
concept-Nota van Uitgangspunten voor het Marineterrein die eind dit jaar klaar moet zijn. Daarna 
start de inspraak en in het voorjaar van 2021 volgt dan de vaststelling van de Projectnota. 
De Klankbordgroep gaat niet over de inhoud van de consultatie maar alleen over de organisatie en 
procedure van de consultatie. Er wordt nadrukkelijk gesproken over een aanvullende  consultatie, 
dat wil zeggen aanvullend op de consultatieronde in de tweede helft van 2017 op basis van de 
concept-Principenota. De resultaten van die consultatie uit 2017 zijn meegestuurd. Het is een fraai 
boekwerk met veel handige links (20 Mb). Lees dat hier. Aanvulling is nodig vanwege de herverdeling 
van het terrein met Defensie en vanwege de vorderingen van Bureau Marineterrein met de tijdelijke 
invulling. Het gaat nog niet om een concreet programma met vierkante meters en aantallen, maar – 
in het kader van stapsgewijze invulling van het terrein – om de invulling van de ambitie voor het 
terrein, het gebiedsconcept ‘Toekomstbestendig stadskwartier’, waarbij de thema’s leren-wonen-
werken worden aangescherpt. 
Vanuit INBO worden de vergaderingen voorgezeten door Guido Wallagh. Elsje Kaptijn is 
projectbegeleider vanuit INBO en Sylvia Blasius is projectmanager consultatie vanuit de gemeente. 
 
Deelnemers 
Er is een soort sollicitatieprocedure geweest voor werving van Klankbordgroepleden. Vanuit 
Kattenburg/Oostelijke Eilanden nemen deel: Guy Vincent, Michael van Bergen, Titus Dekker, 
Boudewijn Snoeck (9 september niet aanwezig), Titus Dekker, Arnoud ten Haaft (Dijksgracht) en 
Jeroen Verhulst. Verder: een bewoner van de Piet Heinkade, een bewoonster van het Java-eiland en 
een bewoner van Rapenburg. Ook: Piet Boogert, directeur Lloyd Hotel, bestuurder Stichting Uitmarkt 
en lid Expeditie Oosterdok. 
In de voorstelronde tonen bijna alle bewoners enthousiasme over het groen op het Marineterrein. 
 
Wat staat al vast en wat niet? 
Er worden door Guido Wallagh zaken genoemd die nog helemaal niet vastliggen na de moties in de 
gemeenteraad in november 2017 bij de herziening van de Principenota. Volgens Guido Wallagh zou 
bijvoorbeeld de verdeling sociale huur/middenhuur/vrije sector al vastliggen omdat hierbij het 
Amsterdamse beleid gevolgd wordt. Dat heb ik bestreden, want dat beleid is nog erg in beweging. 
Afgesproken is dat voor de volgende bijeenkomst wordt doorgegeven wat vastligt en waar en 
wanneer dat is vastgesteld. 
Voor volgende keer wordt toegezonden: Principenota, aangenomen moties gemeenteraad en andere 
belangrijke documenten. 
 
Onderwerpen 
Ter kennisname is een lijst met onderwerpen meegestuurd. Ik heb die aangevuld met: 

• Groen als voornaamste onderdeel van de openbare ruimte 
• Parkeren als onderdeel van de aansluiting op de omgeving 
• Naast sportvoorzieningen ook maatschappelijke functies en andere voorzieningen 
• Tempo van de ontwikkeling en verbinding tussen tijdelijke ontwikkeling en gemeentelijke 

planvorming. 
Michael van Bergen noemde: 

https://static1.squarespace.com/static/5427ba88e4b06b86fdab08dc/t/5f5b588f4f77101fe8c3dea9/1599822036147/Eindverslag_Informatie+en+consultatieronde+Marineterrein_3+november+2017-+bijlage+2.pdf


• Visie wat betreft architectuur (beleving, plintinvulling) 
• Identiteit van het gebied. 

 
Uit welk gebied worden bewoners betrokken? 
Op voorstel van de bewoner van Rapenburg wordt de kring van direct betrokken bewoners 
uitgebreid met de Nieuwmarktbuurt. Vervolgens met de bewoners van het Oosterdokseiland. 
Titus Dekker mist aandacht voor jongeren en studenten als doelgroep bij de consultatie. 
 
Procesvoorstel 

1. Eerste informatiekrant.  
Verspreiding digitaal en huis aan huis op Oostelijke Eilanden (inclusief Czaar Peterbuurt), 
Kadijken, Nieuwmarktbuurt en Oosterdok. Uitnodiging om deel te nemen aan de consultatie.  
Michael van Bergen dringt aan op zoveel mogelijk visualisatie in plaats van vierkante meters 
en getallen. 
Afspraak: het concept wordt besproken in de tweede vergadering eind september of begin 
oktober. Kaartje verspreidingsgebied wordt meegestuurd. 

2. Gesprek en vragenronde 
Ik heb aangedrongen op dialoog in plaats van enquête. Het gaat om gezamenlijkheid bij de 
meningsvorming, niet om een optelsom van individuele meningen. De bewoners van 
Kattenburg en Oostelijke Eilanden willen daarbij een apart gesprek kunnen voeren, dus niet 
samen met alle andere groepen.  
Naar aanleiding daarvan wordt voorgesteld om gesprekken per windrichting te voeren. Maak 
daarbij gebruik van een maquette. 
Daarnaast ook thematische gesprekken over bijvoorbeeld watergebruik. 
Afspraak: er ligt volgende keer een voorstel ter bespreking 

3. Digitale terugkoppelingsbijeenkomst 
Presentatie van opbrengsten van de gesprekken en toetsen of de belanghebbenden goed zijn 
gehoord. 

4. Tweede informatiekrant 
Verslaglegging van het consultatieproces. 


